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The Obscure Matter

ةالشُّبه

1قينم فيها اليياؤهه‏ِ فَضال ا أولياءفأم ، قالح ةً لأ نّها تُشبِهةُ شُبهتِ الشُّبهيمإنّما س :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
مالع مليلُهود لالم فيها الضه‏ِ فَدُعاؤهال ا أعداءدى ، وأماله متم سيلُهلود.

1– Imam Ali (a.s.) said, 'The obscure matter has been termed obscure for the very fact that it resembles
[and therefore obscures] the truth. The friends of Allah take recourse in conviction as their light therein
and the direction of the right path itself as their guide, whereas the enemies of Allah use it to call [others]
to deviation and blind following is their guide therein.’[Nahjul Balaghah, Sermon 38]

2تنَةلفت لعةَ ؛ فإنّها ۇضوا الشُّبهحذَرا :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2– Imam Ali (a.s.) said, 'Be on your guard against the obscure matter, for verily it has been set down in
order to test [people].’[Nahj al-Sa’ada, v. 2, p. 320]

ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): الۇقوف عندَ الشُّبهة خَير من الاقتحام ف الهلَة وتَرككَ حديثاً لم تَروِه خير من3
هكَ حديثاً لَم تُحصترِواي.

3– Imam al-Baqir (a.s.) said, 'Stopping in the face of an obscure matter is better than plunging headlong
into disaster.’[A’alam al-Din, p. 301]
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4ةندَ الشُّبهع قَفن وعُ الناسِ مأور :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

4– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'The most pious of people is he who stops in the face of an obscure
matter.’[al-Khisal, p. 16, no. 56]
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ۇجوب تَركِ الشُّبهاتِ

5فيه قَعكْ أن يوشي مالح ولح عن ركَ ، فَمرِيبما لا ي كَ إلرِيبعْ ما يد :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

5– The Prophet (S) said, 'Leave that which fills you with doubts for that which does not, for the one who
grazes around the fire risks falling into it.’[Tanbih al-Khawatir, v. 1, p. 52]

6نهاتِ نَجا مكَ الشُّبن تَرذلكَ ، فَم ينب هاتوشُب ، ِنيب راموح ، ِنيب لالح :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول
علَملا ي ن حيثلَكَ مماتِ وهرحالم بَهاتِ ارتن أخَذَ بِالشُّبماتِ ، ومرحالم.

6– The Prophet (S) said, 'The lawful is evidently clear, and the unlawful is evidently clear, and obscurities
fall between these two. He who abandons these obscurities is saved from the prohibited things, whereas
one who delves into obscurities also ends up committing prohibited acts and falls into disaster whence
he knows not.’[al-Kafi, v. 1, p. 68, no. 10]
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